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Bydel: Ikke institutionsspecifikke høringssvar 

Paraplyorganisationer   
Gitte Maribo og Nete Dietrich 

Børneringen 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

  

 Håber, der sættes tid af til implementeringen af 

fremtidens fritidstilbud, ligesom der er sat tid af til 

forarbejde, høring og politisk behandling. 

 Ønsker, at den specifikke faglighed for både 

skole/læring og fritidsområdet bevares. 

 Skriver, at de børn, som har særlige behov, ikke må 

blive klemt og glemt. 

 Ønsker, at fokus holdes på det gode børneliv og på 

at skabe rum til et respektfuldt samarbejde mellem 

skole og fritidshjem, som sikrer sammenhæng og 

høj faglighed. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Anerkender, at man som målsætning har ønsket en 

ledelsesstruktur med 1:1 – men håber, at der 

fortsat kan være plads til lokale løsninger, som kan 

afvige herfra, hvis særlige hensyn taler for det. 

 Ønsker, at selvstændig ledelse fastholdes for 

 Udsatte børn 
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fritidsområdet – uanset driftsform. 

 Ønsker, at der gives plads til både selvejende og 

kommunale fritidshjem. 

Anders Zorck og Kirsten Birk Olsen 

Paraplyorganisationen MDI 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 

 Mener ikke, der meningsfyldt kan udarbejdes en 

ens model for hele byen, og ser positivt på, at 

politikerne har tilkendegivet, at de vil forholde sig 

til strukturen omkring hver skole. 

 Er bekymrede for forslagenes fokus på struktur 

frem for indhold. 

 Påpeger, at strukturen ikke må blive målet, men 

skal være midlet. 

 Forslår, at der øremærkes ressourcer til den 

pædagogiske indsats på skolerne, og at de ikke pr. 

automatik udmeldes til skolebudgettet. 

 Foreslår partnerskabsmodel for at formalisere det 

’stærke samarbejde’ mellem skole og 
fritidsinstitution (udkast til partnerskabsaftale er 

vedlagt høringssvaret) 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Fremhæver, at integrerede fritidstilbud sikrer, at 

børnene fortsætter i klub og muliggør 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 
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fuldtidsstillinger for det pædagogiske personale i de 

selvejende institutioner. 

 Er enig i, at der ikke skal være tilknyttet flere 

fritidsinstitutioner til hver skole, end at der 

meningsfyldt kan laves klassedannelse 

 Tilslutter sig organisering af fritidsinstitutioner og 

fritidscentre i netværk 

 Ønsker, at der gives plads til lokale fortolkninger af 

1:1, da det nogle steder giver mening med 1:0 

(KKFO), nogle steder 1:1 og andre steder vil 1:2 

være den lokalt bedste løsning. 

 Ser positivt på, at fritidsinstitutioner bevares, og at 

der ikke kun ønskes SFO-ordninger. 

 

Anja Marschall og Lars Wernblad 

Frie Børnehaver og Fritidshjem 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Opfordrer til, at den endelige beslutning om den 

fysiske struktur udskydes, indtil der foreligger en 

klarere pædagogisk vision med reformen.  

 Opfordrer til, at nye udgifter til store institutioner 

droppes, og i stedet investeres pengene i at 

forbedre de nuværende, fysiske rammer.  

 Opfordrer til, at der bør vedtages en målsætning 

om, at langt flere skoleaktiviteter skal flyttes ud på 

fritidsinstitutionerne, frem for blot at flytte 

fritidsaktiviteter ind på skolen.  

 Opfordrer til, at BUU er særligt opmærksom på, at 

med mindre valgfrihed inden for folkeskolen øges 

 Manglende 

evidens/manglende tryg 

fortælling 

 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

4 

 

risikoen for at flere vælger privat skole – stik imod 

udvalgets ønske.  

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Opfordrer, til, at BUU anerkender, at det er 

vigtigere, at der findes løsninger som afspejler de 

lokale behov, end hvorvidt 1:1-strukturen realiseres 

i den form, forvaltningen har lagt op til.  

 Opfordrer til, at der tages mest muligt hensyn til de 

lokale løsninger, der indsendes til udvalget, med 

henblik på at sikre et så mangfoldigt dagtilbud som 

muligt.  

 Opfordrer til, at det bliver op til forældre og 

personale i de nye institutioner at beslutte, 

hvorvidt institutionen fremover skal være 

selvejende eller kommunal.  

 Opfordrer til, at der fortsat kan eksistere både 

fritidshjem og fritidsklub inden for samme matrikel, 

de steder hvor det i dag fungere, så længe der 

tænkes i målrettede pædagogiske tilbud til de to 

grupper.  

 Anbefaler model 3 med mulighed for dispensation 

for fritidsinstitutioner. Det vi sige, de ikke skal 

organiseres i klynger og netværk, men såfremt 

nogle ønsker det, skal det være en mulighed.  
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Baggrunden er, at der ved klyngeorganisering kan 

komme for stor afstand mellem øverste ledelse og 

praksis.  

 Anbefaler model 4 for fritidscentre. Det vil sige, at 

der tænkes i lokale modeller. Baggrunden er, at der 

vil klyngeorganisering vil være langt mellem de 

forskellige lag i organisationen, når fritidscentrene 

skal ligge spredt geografisk.  

 

 

Faglige organisationer 

  

Mette Kirk 

Brug Folkeskolen 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Anerkender behovet for organisatorisk- og 

strukturelle forandringer på fritidstilbudsområdet. 

 Finder ikke tidspunktet, i kølvandet på 

folkeskoleformen, velvalgt, og er bekymret for, at  

det vil have en negativ indflydelse. 

 Opfordrer politikerne til at gå i dialog og være 

lydhøre overfor lokalområderne, når de konkrete 

løsninger skal findes. 

 Opfordrer til, at fejl i fakta i 

implementeringsplanerne rettes, så der ikke skabes 

utryghed om BUFs viden og beslutningsgrundlaget.  

 Opfordrer politikerne til at have fokus på, at 

nærhed og personlige relationer ikke mistes i 

fritidsinstitutionerne.  

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 Landsbytanke 

 Skolificering 

 Arealer og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Skriver, at et stort fritidshjem kan være lige så godt 

og trygt som et lille, så længe der tænkes 

ressourcer, nærhed og kvalitet ind i rammerne. 

 Opfordrer politikerne til at igangsætte en 

formidling af de gode eksempler med store 

fritidsinstitutioner i København. 

 Er bekymret for adskillelsen af fritidshjem fra 

småbørn, da viden om skolen kan starte tidligt i 

integrerede institutioner, og der skabes tryghed om 

den lokale folkeskole. 

 Anbefaler udelukkende faglokalefællesskab ikke 

fuldt lokalefællesskab, da børnene har brug for at 

skifte scene. 

 Opfordrer politikerne til klar kommunikation af, 

hvad der menes med lokalefællesskab for at 

imødegå den forestilling, der spreder sig, om 400-

500 børn med fritidstilbud i klasseværelser. 

 Frygter, at der ikke længere vil blive plads til lokale 

foreninger, hvis pladsen bliver brugt af 

fritidshjemmene, da interaktion mellem skole og 

foreningsliv er vigtig, hvis forældre skal opleve 

aktører og aktiviteter i nærområde hænger 

sammen. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Anbefaler mindre enheder inden for 1:1 strukturen 
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 Mener, at det skal bero på lokale forhold, om 

organiseringen skal være i klynger eller som 

selvstændige institutioner. 

Henriette Brockdoff 

BUPL Hovedstad 

2 høringssvar vedr. henholdsvis almen- og 

specialområdet. 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker at bidrage positivt til udviklingen af 

Fremtidens Fritidsinstitutioner i København.  

 Påpeger, at det er vigtigt, at udviklingen ikke ses 

som en strukturel øvelse.  

 Advarer imod, at der presses radikale og entydige 

løsninger ned over børne- og ungdomsområdet. 

 Påpeger, at mangfoldigheden og kvaliteten i 

fritidstilbuddet har afgørende betydning for børn 

og unge i København.  

 Mener, at en bæredygtig fremtid bør bygge på en 

yderligere udvikling af samarbejdet mellem 

fritidshjem, klubber, skole og lokalområde.  

 Peger på et klarere fokus på mangfoldigheden i 

barndom og ungdomsliv -herunder at 

høringsmaterialet ikke fremmer mangfoldighed 

med forslag om adskillelse af fritidshjem- og 

klubpladser i integrerede institutioner og større 

institutioner, så der ikke kun er et udbud af små og 

store institutioner til at favne børn, unge og 

familiers behov.  

 Peger på, at lokalt udviklede løsninger er centralt 

for Fremtidens Fritidstilbud. Herunder at der skal 

gives tid til at finde de rigtige og varige løsninger 

 Ønsker 2. høring 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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lokalt. Fremhæver, at fremtidens fritidstilbud skal 

bygge på pædagogers og lederes viden om, hvad 

der fremmer kvaliteten i det pædagogiske arbejde. 

Samtidig skal forældrenes engagement anerkendes 

gennem øget ejerskab til løsningerne. Har til 

høringssvaret vedlagt et bilag med forslag til en 

tilgang til yderligere udvikling og formalisering af 

samarbejdet mellem fritidsinstitutioner og skole 

ved hjælp af partnerskaber. 

 Peger på, at gode pædagogiske arbejdspladser 

bidrager til kvalitet. Herunder opfordres til, at der i 

budgettildelingen ses på, at pædagoger skal kunne 

indgå professionelt i meningsfulde relationer til alle 

børn og unge i forskellige grad, hvor de nu befinder 

sig: i skolen, i fritiden, på gaden, på biblioteket, den 

lokale boldklub mv. Med fortsat forankring i 

fritidshjem og klubber vil dette kunne bidrage til, at 

der kan skabes sammenhængende stillinger fagligt 

og timemæssigt til at tiltrække og fastholde 

kvalificeret og engageret personale. 

 Anbefaler, at der formuleres krav til lokalt 

udviklede løsninger med særligt afsæt i nærmere 

beskrivelse af den faglige målsætning og 

pædagogiske vision for området. 

 Tidsplanen bør derfor revideres, så det sikres, at de 

konkrete forslag udvikles lokalt. 

 Anbefaler, at der kommer en høringsrunde 2, så 

alle får mulighed for at kvalificere de endelige 

organisatoriske mål og strukturelle løsninger. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

9 

 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Anbefaler, at beslutningen om 1:1 ledelse omgøres. 

 Anbefaler i forhold til specialområdet, at den 

nuværende organisationsform med selvstændige 

specialfritidshjem bevares. 

 Anbefaler, at der sikres en dialog mellem 

forvaltning og specialinstitutioner om udviklingen 

af løsninger. 

 Påpeger, at der i dag er 1:1 ledelse mellem 

specialfritidshjem og skoler, en omorganisering til 

KKFO-organisering menes derfor ikke at kunne 

begrundes med fremtidens fritidstilbud eller i de 

vedtagne principper. 

 Påpeger i det vedlagte bilag, at 

partnerskabsmodellen helhedsomfatter 

institutioner og skoler ift. samarbejde til forskel fra 

det ledelsesstillingsfokus, der er i 1:1 

organiseringen. 

Janne Sander 

Handicaprådet 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, det generelt er positivt at arbejde hen imod 

i højere grad at gøre folkeskolen til forældrenes 

førstevalg ved at skabe bedre sammenhæng 

mellem skole og dagtilbud. 
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 Påpeger, at inklusion ikke kun omfatter 

særordninger for enkelte børn, men i lige så høj 

grad skabelsen af et inkluderende miljø inden for 

normalområdet. 

 Skriver, at inklusion handler om uddannelse af 

pædagoger, rimelige normeringer og indretning, 

der tilgodeser forskellige behov fysisk og psykisk – i 

praksis eksempelvis, at det er muligt for forældre 

og børn med et handicap at komme ind på 

matriklen, og at der er elevator ved etagebyggeri. 

 Plæderer for, at folkeskolereformen ikke må 

resultere i, at dagtilbud bliver reduceret til 

opbevaring af børn. Der er brug for kvalificerede 

pædagoger samt tid og plads til at være sammen 

med børnene. 

 Påpeger, at hvis institutioner bliver for store, og 

ledelsen for spredt på mange matrikler, så kan 

dette overordnede mål være vanskeligt at opnå. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at der i implementeringsplanerne flere 

steder ikke er afklaring af, om specialtilbuddene 

skal indgå i 1:1 strukturen og opfordrer til at blive 

taget med på råd sammen med forældre og 

personale, inden fremtiden afgøres for 

specialfritidshjemmet Dyveke, specialKKFO 
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Friluftsskolen, Stifinderen, klasserække børn og 

gruppeordning ved Lundehusskolen. 

 Bakker op om en fleksibel løsning, hvor børn med 

særlige behov får mulighed for at indgå i relationer 

med børn inden for både normal- og 

specialområdet. 

 

Johanne Kildesgaard 

KFE - Københavns Fælleselevråd 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Synes, at fritidscentre på tværs af skoler for de 

ældre elever giver rigtig god mening, da der vil 

kunne komme venskaber på tværs af byen. 

 Efterspørger, at der i placeringen af fritidscentrer 

tages hensyn til transporttid, og påpeger, at der 

også kan være idé i at lægge fritidscentre tæt på 

skoler, så der kan være fælles udnyttelse af 

faglokaler som musik- og sløjdlokaler. 

 Understreger, at det kun bør være faglokaler, der 

bruges til fritidstilbuddene og ikke 

undervisningslokalerne, da eleverne skal kunne 

mærke forskel i omgivelserne afhængigt af, om de 

er i skole eller fritidstilbud. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 Arealer og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Synes, at 1:1 ordninger er en god idé for de små 

elever, da der vil kunne skabes mere tryghed ved 

de mange nye mennesker, børnene skal lære at 

kende ved skolestart. 

 Oplyser, at det er et stort ønske fra KFEs side, at 

processen finder sted med eleverne i fokus, og at 

den i høringsoplægget mest synes at være 

orienteret mod ledelse og stillingsstruktur. 

 Er indforstået med, at der ikke længere er så 

mange midler, og at de skal omstruktureres, men 

mener, at det bedste resultat opnås ved at starte 

med at tænke på elever og først derefter indrette 

stillingerne i strukturen.  

 

Jan Hoby 

LFS - Landsforeningen for Socialpædagoger 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Påpeger, at fremtidens fritidstilbud er en 

konsekvens af folkeskolereformen og ikke en idé 

født i København af hverken politikere, forvaltning 

eller det pædagogiske område. Opgaven er derfor 

at bevare så meget af Københavns unikke 

særkende, at fritidshjem er det primære 

fritidstilbud til byens børn. 

 Anbefaler, at det kortlægges inden ibrugtagning, 

hvilken betydning brug af fælles lokaler har for 

børnemiljøet. Kortlægningen skal se på 

støjniveauet, luftcirkulation, lokalets størrelse og 

 Ønsker 2 .høring 
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egnethed, indretning m.v.  Kortlægningen skal 

gennemføres for at sikre et sundt og sikkert 

arbejdsmiljø for personalet. 

 LFS anbefaler, at det vurderes og kortlægges om 

indretningen i lokaler, der skal dobbeltanvendes, 

tages hensyn til de lovgivningsmæssige krav om 

efterklangstiden ved henholdsvis undervisning og 

fritidsaktiviteter. 

 Anbefaler en høringsrunde 2, så alle får mulighed 

for at kvalificere de endelige organisatoriske og 

strukturelle løsninger, så de endelige modeller for 

alle 1:1 løsninger har en lokal forankring og 

ejerskab blandt personale og ledelse. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Anbefaler model 1 for både fritidsinstitutioner og 

fritidscentre, men også, at alle fritidshjem bliver 

kommunale fritidsinstitutioner i klynger også de 

eksisterende KKFO’er. 
 Fraråder, at der vælges en model, hvor fremtidens 

fritidstilbud bliver forankret uden tilknytning til 

enten klynger eller klubfællesskaber. 

 Påpeger, at en model uden for klynger med en ny 

budgetmodel og mindre økonomi på grund af den 

længere skoledag, kun vil kunne opretholde 

deltidsstillinger, hvilket vil gøre det svært at 
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fastholde og rekruttere kvalificeret pædagogisk 

personale. 

 Påpeger, at fritidstilbud i København i dag stort set 

får tildelt økonomi efter en virkelighed fra før 

folkeskolereformen og den udvidede skoledag, 

samtidig med, at en særlig bevilling på 20 mio. kr. i 

øjeblikket holdes hånden under fritidstilbud, der 

ikke var bæredygtige før folkeskolereformen. 

Fremlægger, at fritidstilbud, der ikke organiseres i 

klynger uanset konstruktion, selv vil skulle afholde 

alle udgifter til ledelse og administration og dermed 

have meget mindre til personale og kerneopgave. 

Dette står i modsætning til, at BUU ønsker at 

reducere udgifter til bygninger og ledelse for at få 

det fleste af de færre midler til fremtidens 

fritidstilbud til at gå til kerneopgaven.   

 Mener, at klyngestrukturen igennem 4 år har vist, 

at alle visionerne for pædagogiske, 

personalemæssige, ledelsesmæssige, økonomiske 

og arbejdsmiljømæssige kvaliteter, er på rette vej. 

 Fremhæver, at fritidshjem og klubber forankret i 

klynger vil styrke arbejdet med børns overgange 

mellem tilbud fra vuggestue til fritidsklub. 

 Fremhæver, at der i fritidshjem og klubber 

forankret i klynger kan skabes attraktive stillinger til 

det fritids- og klubpædagogiske personale. 

 Fremhæver, at fritidshjem og klubber forankret i 

klynger vil styrke ledelsesudviklingen og 

fremtidssikre kvaliteten og professionaliseringen i 

ledelsessamarbejdet. 

  Fremhæver, at fritidshjem og klubber forankret i 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

15 

 

klynger vil give mulighed for, at en fremtidig 

budgetmodel, der spiller sammen med nuværende 

budgetmodel. 

 Anbefaler, foranlediget af de ændringer, som 

fremtidens fritidstilbud vil betyde for de 

nuværende klynger, at BUU beslutter en 

overordnet ramme for den fremtidige 

klyngestruktur. Derefter kan BUF og de faglige 

organisationer sammen med området lave en ny 

klyngegennemgang i lyset af de beslutninger der 

politisk tages omkring fremtidens fritidstilbud. 

Jens Schjødt Thorsen 

Skole og Forældre København 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Er enig i, at der skal findes en god løsning på 

kortere åbningstid i Københavnske fritidstilbud, så 

fritidstilbuddene forbliver værdifulde for børnene, 

og der kan skabes fuldtidsstillinger til pædagoger. 

 Stiller sig tvivlende overfor, at tidsplanen for den 

foreslåede reform giver de bedste rammer for 

børn, pædagoger og forældre fremover. 

 Finder, at høringsprocessen er udført bagvendt ved 

at starte med byggeforhold frem for visioner og 

pædagogisk grundlag. 

 Finder det kritisabelt, at høringen foretages på et 

grundlag, der ikke giver høringsparterne mulighed 

for at vurdere rammerne for den pædagogiske 

faglighed og kvalitet i de kommende 

fritidsinstitutioner og fritidscentre. 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 Fritidscentre vil fjerne det 

nære miljø for klubbørnene 
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 Støtter op om de bekymringer, flere forældre 

udtrykker for nedlæggelse af velfungerende 

institutioner, tvungne institutionsskift, store 

institutioner, uklar ledelsesstruktur for 

fritidsinstitutioner og kort implementeringsfrist 

 Anbefaler, at BUU udmelder klare pædagogiske 

visioner og pejlemærker 

 Anbefaler, at BUU reviderer principbeslutningen i 

juni ift. hvad der kommer ind i høringsfasen 

 Anbefaler, at implementeringsplanerne sættes i 

bero, og at der omkring hver skole nedsættes et 

udvalg af de lokale aktører, der kan komme med et 

gennemarbejdet forslag fra fritidsstrukturen 

indenfor rammerne af BUUs principbeslutninger og 

visioner og pejlemærker 

 Anbefaler, at der til støtte for de lokale udvalgs 

arbejde udarbejdes konkrete ledelses- og 

organiseringsforslag, der indeholder økonomiske og 

personalemæssige konsekvenser 

 Anbefaler, at der stilles proceskonsulent hjælp til 

rådighed for de lokale udvalg 

 Anbefaler, at de lokale forslag skal besluttes i BUU, 

og at dette ikke kræver en bydækkende høring 

 Påpeger, at høringsmaterialet er sparsomt ift. 

oplysninger om rammerne for en ledelsesmæssig 

og fysisk organisering af fritidscentre og 

efterspørger visioner for pædagogik og 

strukturering af børnenes hverdag. 

 Fremhæver, at fritidscentertanken synes at være 

for udflydende uden nærhed og barn/voksen 

relation, som også er et behov for de 9-14-årige. 
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 Anbefaler for fritidscentrene, at der er opdeling i 

mindre enheder 

 Anbefaler for at fritidscentrere, at der opbygges 

netværk mellem fritidscentre ift. de større klubbørn 

 Anbefaler for fritidscentrene, at der er mere 

samarbejde med lokale foreninger 

 Anbefaler for fritidscentrene, at der kommer 

udvidelse af åbningstider 

 Anbefaler for fritidscentrene, at der er opsøgende 

arbejde ift. udsatte børn 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Finder det svært at se, hvorfor 1:1 modellen i sig 

selv skaber bedre fritidsinstitutioner og 

efterspørger visioner for, hvordan børnenes dag 

skal struktureres i forhold til fast tilhørsforhold, 

faste relationer til voksne, små enheder, hvor 

børnene er kendte og kan støttes, mulighed for ro 

og fred, og mulighed for selv-organisering. 

 Kan ikke, på det fremlagte grundlag, tage stilling til, 

hvilken organiseringsmodel, der bedst støtter 

fremtidens fritidstilbud. 

 Peger dog på, at en klyngestruktur, som omfatter 

både fritidsinstitutioner og fritidscentre, giver bedst 

mulighed for at lave fuldtidsstillinger og gør 

fleksibilitet i overgang mellem fritidsinstitution og 

fritidscenter mulig. 
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 Fremhæver, at der samtidig skal arbejdes på en 

bedre model for FSR-pædagoger, så deres 

kompetencer kommer i spil. 

  Anbefaler for fritidscentrene, at 1:1 løsningen delt 

op i mindre enheder, så et fritidscenter hører til en 

skole, og gerne er organiseret sammen med 

fritidshjemmet 

 

Jeanne Jacobsen 

SKK - Skolelederne Københavns Kommune 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Er som skoleledere opmærksomme på opgaven i at 

skabe små enheder på skolen sammen med 

KKFO’en. 
 Er glade for, at der ser ud til at være mange steder, 

hvor børnene skal være i et fritidstilbud på skolens 

matrikel. Lokalefællesskabet vil betyde, at børnene 

ikke skal i overtøjet, stå i kø eller gå til anden 

destination for at lege i den begrænsede tid, der er 

tilbage, når de når frem. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag x  

 

 Tilslutter sig 1:1 organiseringen, da dette betyder 

samvær for klassekammerater, der ikke bliver 
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adskilt på forskellige fritidshjem. Der vil også kunne 

arbejdes med en mere fleksibel klassedannelse, da 

et klasseskifte ikke, som det kan være tilfældet, vil 

betyde et fritidshjemsskifte. 

 Har som kardinalpunkt, at det omfattende 

lokalefællesskab sammenkoblet med elevernes 

udvidede undervisningstid, lærernes fulde 

tilstedeværelse på skolerne og sammenhæng i det 

pædagogiske arbejde fordrer en fælles ledelse. 

Derfor anbefales det, at fritidshjem placeret på 

skolerne skal være KKFO’er. 
Jeanne Jacobsen 

SKK- Skolelederne Københavns Kommune 

 

Britt Petersen 

LFS- Landsforeningen for Socialpædagoger 

 

Jan Trojaborg 

KLF- Københavns Lærerforening 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 

 Ingen kommentarer vedr. fysiske omlægninger 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Anbefaler, at der politisk tages beslutning om, at 

specialskolerne og deres KKFO´er i fremtiden gøres 

til helhedstilbud, hvad de i realiteten er i dag med 

en blanding af undervisning, læring og fritid. Det 

gælder også den eneste nuværende specialskole 

med selvstændigt fritidshjem.  
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Nina Reffstrup 

KFO- Københavns Forældreorganisation 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Henviser til, at det igennem processen har været 

godt at være til møder med forvaltningen 

månedligt, men at det sidste møde desværre blev 

rykket til efter høringsfristen. Derfor benyttes 

høringssvaret også til at stille nogle uafklarede 

spørgsmål til den nye struktur.  

 Er indstillet på, at der må ske ændringer af 

fritidstilbudsstrukturen som følge af 

folkeskolereformen, og er glade for de politiske 

udmeldinger om at ville sikre fritidsinstitutionerne 

og børnenes ret til fri tid. 

 Mener, at det er ærgerligt, der er taget 

udgangspunkt i struktur frem for i den faglige 

kvalitet, og i hvad der er godt for børnene. 

 Påpeger, at der er store fritidshjem i Købehavn, 

som fungerer godt, men at der mangler tanker om, 

hvordan de nye skal fungere.  

 Fremhæver, at store institutioner har nogle 

udfordringer, som skal løses, og det skal være 

tydeligt, hvordan det er tænkt, at alle børn bliver 

set og får plads.  

 Vægter, at særligt udsatte og sensitive børn kan få 

det svært i store institutioner, hvis ikke der lægges 

pædagogisk arbejde i at sikre disse børn og 

rammerne omkring dem. 

 Mener, at arbejdet med de pædagogiske 

 Ønsker 2. høring 
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pejlemærker og fokus på dem bliver endnu 

vigtigere.  

 Skriver, at der skal arbejdes grundigt med 

forældresamarbejde, da det særligt kan være svært 

at sikre forældre reel indflydelse og inddragelse i 

store institutioner.  

 Vægter, at pejlemærket om sociale relationer og 

inklusion er vigtigt at holde fast ved og arbejde med 

i den nye struktur. 

 Henviser til, at have hørt ’det store i det små’ 
gentagne gange, men mangler fortsat konkrete 

holdninger til og pædagogiske overvejelser om, 

hvordan det lader sig gøre indretningsmæssigt i de 

større fritidsinstitutioner. 

 Forstår ideen med 1:1, påpeger dog, at der skal 

holdes fast ved, at det udelukkende er på 

ledelsesplan og ikke ift. matrikler, der indføres 1:1, 

så der bevares nogle små enheder til at 

imødekomme forældreønsker herom og sikre 

mangfoldighed. 

 Mener, at 400 m. afstand mellem fritidsinstitution 

og skole må bero på en lokalbeslutning, for hvis 

morgenåbent stadig er tæt ved skolen, der er 

følgeordninger for de mindste om eftermiddagen 

og skabes sikre veje, så betyder 400 m. ikke så 

meget. 

 Påpeger, at KFO mangler afklaring på følgende 

spørgsmål til den nye struktur: 

 

- Hvad skal der til for at bevare de små fritidshjem? 

- Ses der et frafald på fritidshjem og klubber efter 
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skolereformens indfasning og dermed en svagere 

økonomi for fritidstilbuddene?  

- Hvordan sikres det, at integrerede institutioner 

ikke splittes op og grundlaget for hele institutioner 

dermed smuldrer?  

- Hvad er planerne for de integrerede institutioner i 

den nye struktur?  

- Hvordan arbejdes der meningsfuldt med børn, der 

inkluderes, og særligt sensitive børn i den nye 

struktur? 

 Lægger vægt på, at der skal lyttes til lokale, 

konkrete løsningsforslag og ikke trækkes en samlet 

struktur ned over hele området. Derfor mener KFO, 

at det er en god ide med en høringsrunde 2, efter 

løsningerne er besluttes og skal udmøntes for at 

samle om på lokale uhensigtsmæssige beslutninger. 

 Oplyser, at der er vigtigt, at der skabes holdbare 

løsninger fra starten, så børnene eksempelvis ikke 

skal bo flere år i midlertidige barakker eller lokaler 

på skolen. 

 Ser frem til fortsat at deltage i møderne med 

forvaltningen og politikerne på et mere oplyst 

grundlag. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker, at den ledelse, der vælges, har rod i den 
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pædagogiske faglighed og ikke blot fokus på 

administration og formelle rammer. 

 

Jan Trojaborg 

KLF- Københavns Lærerforening 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Forholder sig til, at folkeskolereformen har en 

række følgevirkninger udover selve skoledelen, og 

at det i København er nødvendigt at se på 

fremtiden for fritidsinstitutionssektoren. 

 Mener, at forandringer på fritidstilbudsområdet 

skal forankres i følgende principper: 

1) tilbuddene skal være så gode som muligt for 

børnene 

2) alle ansatte i kommunen skal have mulighed for 

et fuldtidsjob 

3) løsningerne skal være bæredygtige såvel 

pædagogisk som økonomisk 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Anbefaler, at alle fritidshjem bliver kommunale 

eller selvejende fritidsinstitutioner i klynger eller 

netværk, da dette vil give pædagogerne mulighed 

for fuldtidsstillinger og også styrke 
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bæredygtigheden. 

 Anbefaler, at alle fritidscentre bliver del af en 

klynge eller et netværk ud fra samme begrundelse 

som for fritidsinstitutionerne. 

 Anbefaler, at der politisk tages beslutning om, at 

specialskolerne og deres KKFO’er gøres til 
helhedstilbud. Det gælder også specialskolerne 

med selvstændige fritidshjem. 

 

Marialise Rømer  

Almen Ledersektionsbestyrelse i LFS 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

                                     

 Ingen kommentarer til den fysiske struktur 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Peger på at fastholde og videreudvikle institutions-, 

ledelsesstrukturen, organisering og pædagogik i 

klynger som kommunale klynger. 

 Peger på, at alle KFFO’er skal blive del af klynger. 

 Mener, at både fritidshjem og klub sikres bedst i 

kommunale klynger. 

 Oplyser, at der i klyngerne er blevet arbejdet hårdt 

blandt personale og ledere for at give klyngerne 

form, og at der herved er opnåede positive 

Ønsker 2. høring 
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resultater ift.  

- økonomistyring 

- faglighed 

- pædagogisk sammenhæng 

- ledelse 

- personaleressourcer 

- forældresamarbejde 

- fysiske rammer  

- kompetencer 

- 0-18 års perspektivet  

- mangfoldighed 

 Peger på, at 0-18 års perspektivet fastholdes ved 

klyngeorganisering. 

 Peger på, at jobsikkerhed og professionel retning 

skal fastholdes ved klyngeorganisering. 

 Peger på, at ligeværdig ledelse skal sikres ved at 

tænke klyngeleder/skoleleder. 

 Fremhæver, at det er nødvendigt med en 

høringsrunde 2 for at kvalificere de endelige 

organisatoriske løsninger og anbefaler, at ledere og 

medarbejdere inddrages i de lokale løsninger. 

 

 

Andre parter med lokale eller 

bydækkende interesser 

  

Camilla Holstener 

Teaterbutikken (Bydækkende tilbud) 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 
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 Beskriver hvilke opgaver, teaterbutikken varetager 

ift. teaterskole og klasseprojekter på Københavnske 

skoler. 

 Påpeger, at det er mere i økonomisk henseende 

end i det daglige virke, at teaterbutikken figurerer 

som klub, da de er mere en kunstskole. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Oplyser, at teaterbutikken er låst i den nuværende 

klubstruktur, og at der er uanede muligheder for 

teaterbutikkens fremtid, hvis der kan findes en 

driftsform, der bevarer det velfungerende men 

samtidig knytter tilbuddet mere til aktører i 

lokalområdet.   

Områdefornyelse Sydhavn 

Teknik og Miljøforvaltningen, Københavns 

Kommune 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Anmoder om, at der i drøftelserne af fremtidens 

fritidstilbud tages højde for, at området omkring 

Ellebjerg Skole er et fokusområde for 

Områdefornyelse Sydhavnen. 

 Områdefornyelse Sydhavnen støtter et samarbejde 

mellem skolen og Frederiksholms Kirke med 

henblik på at samtænke området i en grøn park til 
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rekreative formål. 

 Det påpeges, at der i forvejen er mangel på 

offentlige mødesteder i området. 

 Der er på nuværende tidspunkt bundet 2,5 mio. kr. 

i projektet. 

 Har til høringssvaret vedlagt en beskrivelse af 

projektet. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Charlotte Bach Thomassen 

Det Danske Spejderkorps 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 

 Ønsker at understrege vigtigheden af involvering af 

kultur- og fritidsaktiviteter i planlægningen af 

fremtidens fritidstilbud. 

 Opfordrer til, at der lokalt er dialog med områdets 

spejdergrupper med henblik på at sikre 

sammenhængskraft i lokalområdet. 

 Ser frem til dialog med kommunen om fremtidens 

fritidstilbud. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 
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omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Privatpersoner uden oplysninger 

om specifik institutions- eller 

skoletilknytning 

  

Andrej Savin Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Ønsker ikke kæmpe fritidsinstitutioner, 1:1 ledelse 

og klasseværelser som fritidshjemslokaler  

 Ønsker at bevare de eksisterende fritidstilbud, den 

eksisterende struktur og de mangfoldige 

fritidstilbud. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Skolificering 

 institutionsstørrelse 

Anders Thormann Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    Institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Har et uroligt barn, der oplever en nærhed i sit 

fritidshjem, som ikke kan opretholdes i en stor 

fritidsinstitution. 

 Mener, at der spares penge, men at det ikke er 

godt givet ud, da midlerne så skal være flere til 

senere at kunne dække de mere krævende børns 

behov. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Effektivisering/besparelse 

Anna Olesen - Forældre 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er bekymret for, at København mister 

mangfoldigheden i fritidstilbud. 

 Mener, at der vil være en øget risiko for, at mange 

børns behov bliver overset. 

 Bekymre ved forestillingen om, at der kommer 

mange lukninger eller omstruktureringer af mindre 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn/manglende 

tryghed 
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integrerede institutioner, samt lukning/flytning af 

udflytterbørnehave i deres område.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

Anette Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Mener, at det var fremsynet ift. barnets tarv, at 

fritidshjem og fritidsklubber i sin tid blev placeret i 

boligområder. 

 Mener, at frihed og mangfoldighed kan bevares 

uden ekstra omkostninger ved at bevare det 

eksisterende. 

 Synes, at børn og forældre skal have mulighed for 

at kunne vælge mellem institutionstyper. 

 Mener ikke, at barndom trives under centralistisk 

og ensrettet stordrift. 

 Fremhæver, at børnene har ret til fri tid og frirum 

efter skoledagen, og at ensretningen skal stoppes. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 

 Manglende frit valg i 

fritidstilbuddene 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

Anne Bech Nielsen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                    

 Påpeger, at en fritidsinstitution pr. skole fjerner 

muligheden for individuelle valg.  

 Mener, at familier, der vil noget alternativt, tvinges 

til at søge på det private marked. 

 Mener, at der er risiko for, at et stort hus ikke i 

tilstrækkelig grad kan tage individuelle initiativer til 

de enkelte børns bedste. 

 Vurderer, at en bestyrelse vil lægge den 

overordnede linje selvom der er plads til 

individuelle aktiviteter på de forskellige stuer. 

 Påpeger, at en fritidsinstitution pr. skole følger et 

tvunget institutionsvalg ved valg af skole. Valg af en 

anden skole end distriktsskolen er ikke altid mulig, 

men vil også betyde, børn får længere til skole. 

 Mener ikke, at en stor institution pr. skole er værd 

at vælge. 

   

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Manglende frit valg i 

fritidstilbuddene 

 Institutionsstørrelse 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Anne Sofie Fogtmann Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                  

 Mener, at ensretning af fritidstilbud vil polarisere 

byen, mens de nuværende tilbud med deres 

mangfoldighed er med til at sikre børn i den 

københavnske folkeskole. 

 Fremhæver tre grunde til at bevare de små 

fritidshjem og fastholde mangfoldigheden: 

1) Bevarelse af børnefamilierne i byen. 

2) Styrkelse af rummelighed og respekt for 

individuelle forskelle.  

3) Nedlæggelse af de eksisterende fritidstilbud vil 

betyde, at ressourcestærke familier får et stærkt 

incitament til at vælge folkeskolen fra til fordel for 

privatskoler.  

 Mener ikke, at serviceloft og ensidig fokus på 

historiske høje anlægsbudgetter må stå i vejen for, 

at politikerne står fast på, at de offentlige tilbud 

fastholder kvalitet og muligheder for reelt valg.  

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 

 Effektivisering/besparelse 

 Institutionsstørrelse 
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Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Asta Lærke Birnø Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                    

 Fremhæver, at mindre institutioner er overlegne i 

forhold til børnenes trivsel og glæde. 

 Mener, at det er af den største vigtighed, at der er 

mange voksne i forhold til antallet af børn, og at 

personalet er pædagogisk uddannet. 

 Mener, der skal være tid til omsorg, og at de 

voksne må have kendskab til hvert enkelt barn. 

 Mener, at det er afgørende, at ledelse og personale 

føler ejerskab for stedet og i struktureringen af 

hverdagen og fastsættelsen af stedets værdier, da 

glade og engagerede voksne er afgørende for det 

positive miljø. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Peger på model 1 klyngestruktur og fremhæver 

vægtning af maksimalt antal børn i en 

enhed/fritidscenter, normering, faglighed, ledelse, 

 Institutionsstørrelse 
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0-18 års perspektiv, dagtilbudsloven frem for 

folkeskoleloven og uddannet personale. 

 

Beritt Wingaa Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                     

 Har erfaring med, at de fungerer godt med 5 

blandende selvejende og kommunale 

fritidsinstitutioner tilknyttet en skole. 

 Mener, at nogle børn fungerer i store KKFO’er, 
mens andre børn skal have mulighed for at vælge 

små nærværende institutioner, der ikke ligger tæt 

på skolen. 

 Påpeger, at der med den nye struktur er politisk 

ønske om en sammenhængende dag, men at dette 

allerede er tilfældet i integrerede institutioner. 

 Skriver, at integrerede institutioner har en bred 

vifte af muligheder aldersmæssigt. Dette motiverer 

og udfordrer både børn og voksne, og et 

sammenhængende og inkluderende miljø 

motiverer og styrker. 

 Fremhæver, at det er vigtigt, at børnene har 

mulighed for at bevæge sig i forskellige arenaer. 

Mener, at muligheden for at skifte miljø fjernes 

med den nye struktur.  

 Vægter, at fritidsliv og fritidstilbud er to forskellige 

ting. Der er mange muligheder i København som nu 

vil bortfalde sammen med det frie valg.  

 Fremhæver, at der skal gives plads til 

 Skolificering 

 Landsbytanken 

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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mangfoldighed, da København er en storby. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Har ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Birte Bentzen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Mener, at strukturændringen er et eksempel på, at 

effektivitet og faglighed er kommet i højsædet, 

mens de nære solidariske værdier nedprioriteres. 

 Mener ikke, at faglighed og uddannelse er noget 

værd uden dannelse, og at dannelsesprocessen 

virker bedst, når børn udsættes for forskelligartede 

mangfoldige mennesker, aktiviteter og kulturer. 

 Påpeger, at det er vigtigt ikke at fjerne de unikke 

fritidshjem og ikke at ensrette og indskrænke 

børnenes fritid og væresteder. 

 Mener, at små mangfoldige tilholdssteder fremmer 

tryghed og nærvær. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Camilla Jacobsen Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Mener, at børns trivsel bliver sat over styr. 

 Mener, at det er trist at høre argumentationen for 

ændringerne. 

 Påpeger, at folkeskolereformen i forvejen har rystet 

lærere og pædagoger, og at der derfor i forvejen er 

et sart fundament. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 

Cathrine Marchen Asmussen Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Påpeger, at flugten fra folkeskolen allerede er i 

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene  

 Institutionsstørrelse 
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gang, og at de påtænkte ændringer vil medvirke til 

dette. 

 Mener, at store institutioner medfører ensretning. 

 Skriver, at hvis det offentlige tilbud ikke rummer 

plads til forskellighed, så vil de bedst stillede vælge 

privatskoler, og så skabes der et A-hold og et B-

hold 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Christina Nørgård Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:       

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                  

 Frygter, at lukning af selvejende institutioner oven i 

mødet med lærere, der er pressede af 

skolereformen, fratagelse af det frie valg vil få 

forældre til at fravælge folkeskolen. 

 Har erfaringer fra en stor SFO og et mindre 

selvejende fritidshjem og fremhæver, at de 

kommende store SFO’er skal kunne stå mål med 
oplevelser fra det selvejende fritidshjem ift. 

samvær, aktivitetstilbud, pasning af dyr, deltagelse 

i sociale arrangementer, glade og professionelle 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 

Effektivisering/besparelse 
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pædagoger med tid til barn og forældre. 

 Fremhæver, at fritidshjem er nemme at lukke, men 

svære at bygge op, da det ikke handler om 

bygninger og tal, men en pædagogisk kultur, der 

understøtte forældrene bliver i folkeskolen. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Opfordrer til, at lukningen af selvejende fritidshjem 

genovervejes. 

 

Christina Windfeld Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:        

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                 

 Mener, at store fritidshjem gør, at forældre ikke 

kan vide sig sikre på, at børnene bliver set og hørt.  

 Mener, at det bliver vanskeligt for pædagoger at 

varetage barnets tarv især ift. opmærksomhed og 

tillidsskabelse mhp. at opdage seksuelle overgreb.  

 Mener, at det med store fritidshjem ikke vil være 

muligt, at have fokus på alle børn eller særskilt på 

de udsatte børn. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

 Institutionsstørrelse  

 Udsatte børn 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Har ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Christine Kjærsgaard Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:        

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at oplevelsen af tryghed for børnene er i 

fare med større institutioner. 

 Mener ikke, at det bliver en fordel for 

inklusionsbørnene, der har brug for klare rammer, 

overskuelighed og nære relationer. 

 Påpeger, at der er brug for mangfoldighed på 

fritidstilbudsområdet. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Mener, små børns læring fra større børn er i fare, 

hvis ikke der skal være integreret med klubbørn på 

det pågældende fritidshjem 

 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 

 Landsbytanke 

Christoffer Albertsen Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
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 Mener, at tætte reaktioner mellem børn og 

personale er vigtige, og at det fordres bedre i 

mindre fritidshjem. Mener at manglende tid til 

arbejdet med børns sociale relationer kan give 

afstumpede asociale individer.  

 Vil overveje at melde sine børn ud, hvis de små 

fritidshjem lukker. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Ester Sarah Leistner Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:        

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Spørger, om modtagerne af høringssvaret kunne 

tænke sig at gå i fritidshjem med 500 andre børn. 

 Fremhæver, at de små fritidshjem ikke må blive 

lukket. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

 Institutionsstørrelse 
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Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Gitte Brown Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:      

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                   

 Påpeger, at der netop nu justeres og evalueres på 

folkeskolereformen, mens der nu også vælges at 

lave totalomvæltning på fritidstilbudsområdet. 

 Angiver, at folk uden for København er misundelige 

på byens adskillelse af skole og fritidshjem, og at 

det er almen viden, at små fritidshjem giver 

nærvær og tryghed. 

 Undrer sig over, der ændres på noget, som 

forældre og børn er glade for. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 

 

Henning Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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Alternativt forslag  x 

                                      

 Bekymret over, at der skal laves kæmpe 

institutioner, da rigtig mange børn ikke vil kunne 

rummes i disse. 

 Mener, at børnene ikke kan få den fornødne støtte 

i større institutioner, da alle specialinstitutioner er 

blevet lukket, og pengene og ressourcerne ikke 

fulgte med over i de almene institutioner, så det er 

i forvejen svært at inkludere børnene med særlige 

behov. 

 Mener, at flere børn med særlige behov vil blive 

tabt i store institutioner end i små institutioner, 

hvor der er nærvær og overskud.   

 Mener ikke, at der i store institutioner er en synlig 

ledelse, som har tid til forældrekontakt, 

børnekendskab eller nærvær.  

 Påpeger, at børnene er fremtiden, og det vil koste 

samfundet flere penge at skulle samle disse børn 

op, end der kan spares ved den foreslåede 

strukturændring. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Henning Lyhne Christensen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     Institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                     

 Skriver, at når islamisterne kan få fat i de unge, så 

er det fordi, de giver sig tid til at tale med de unge, 

der så oplever, at voksne interesserer sig for dem. 

 Mener, at pædagogerne bliver opsynsmænd, når 

der spares og skæres ned på normeringen. 

 Mener, at når institutionerne bliver store, så bliver 

børn og voksne fremmede for hinanden. 

 Skriver, at politikere, som har travlt med at love 

skattelettelser, forringer børnenes liv. 

 Skriver, at det er de glatte politikere, der jager børn 

og unge i armene på islamisterne. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Henriette Koefoed  

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                     

 Mener, at planerne for fremtidens fritidstilbud er 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 

 Skolificering 
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en dårlig ide 

 Mener, at de små fritidshjem skal bevares. 

 Synes ikke, at tal og stordrift skal være de styrende 

elementer i forhold til børn.  

 Ønsker ikke kæmpe fritidsinstitutioner, 1:1 ledelse 

og klasseværelser som fritidshjemslokaler.  

 Ønsker at bevare de eksisterende fritidstilbud, den 

eksisterende struktur og de mangfoldige 

fritidstilbud. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Ingrid Kaaber Pors Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Mener, at planerne for fremtidens fritidstilbud er 

skræmmende og at der kun bør være besparelser 

på børneområdet som nødløsning i en økonomisk 

krise. 

 Mener ikke, ændringer på fritidstilbudsområde 

forventes at gøre det attraktivt for forældre at bo i 

København. 

 Vil ikke benytte store institutioner. 

 Arealer og fælles udnyttelse af 

lokaler 

 Effektivisering/besparelse 

 Institutionsstørrelse 
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 Mener ikke, at det kan være gavnligt for 

samfundet. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Jakob Lundsteen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Mener forslaget vil medføre et uacceptabelt fald i 

børnenes trivsel. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Institutionsstørrelse 

Jakob Mallan og Katrine Leisner Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 
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 Har med tre børn oplevet både fantastiske og mere 

ringe institutioner, fælles for de fantastiske har 

været, at det har været mindre enheder. 

 Har oplevet mere nærhed og overskud til børnene i 

mindre institutioner. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Anbefaler model 1, klyngeorganisering, ud fra den 

vurdering, at mindre institutioner er bedst for børn. 

 

Jesper Sylvester Sørensen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Savner sammenhæng mellem ændring, problem og 

løsning på fritidstilbudsområdet, er ikke enig i at 

kortere åbningstider gør udfordringer med små 

institutioner værre, og at udfordringen bliver 

nemmere at løse ved at centralisere disse enheder. 

 Påpeger, at det udover formentligt at være tale om 

forfejlet løsning, vil være næsten umuligt at 

implementere og skaffe den nødvendige opbakning 

til forandringer, hvis ikke sammenhængen 

anskueliggøres for dem, der skal udleve ændringen.  

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 
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Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Johannes Theodor Høgagard Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Skriver, at små enheder er bedst, fordi de skaber en 

tættere kontakt mellem barn og voksen. 

 Den store model er allerede kendt fra eksempelvis 

store skoleklasser, som ikke passer så godt til alle 

børn.  

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 

Jon Damsager Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Manglende valgfrihed i 

fritidsinstitutioner 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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 Er forælder til to børn på Nørrebro og bekymret for 

de foreslåede ændringer. 

 Fremlægger følgende bekymringer: 

 

Mener, at når skole og fritidsinstitution bliver en 

samlet pakke, så kan det betyde en stigning af 

forældre, der fravælger folkeskolen både fordi, de 

ikke selv kan vælge fritidshjem, og fordi deres børn 

skal i en stor fritidsinstitution. 

 

Har oplevet ved afhentning af bekendts barn i store 

fritidshjem, at pædagogerne ikke kender barnet 

eller ved, hvor det opholder sig. 

 

Er bekymret for, at der i de store fritidsinstitutioner 

komme til at mangle nærvær og tryghed specielt 

for børn med særlige behov. Er skeptisk ift., 

hvordan kan der laves og følges op på det enkelte 

barns trivsel og udvikling. Påpeger, at hvis der 

alligevel skal laves inddeling i mindre grupper, så vil 

det være at foretrække at bevare den inddeling, 

der allerede er med de eksisterende fritidshjem og 

klubber.    

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Josefine Suhr Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Er glad for, at der politisk nu lægges op til, at 

fritidstilbuddene kan ligge ’tæt på skolerne’ frem 
for på skolerne. 

 Mener, at et forsøg på at placere fritidstilbuddene 

på skolen ville have været en uladsiggørlig øvelse 

medmindre fredede og historiske bygninger skulle 

nedrives. 

 Håber aldrig at skulle sende et af sine tre børn fra 

Nørrebro på et fritidscenter. 

 Mener, at børn skal være i deres lokal- og nærmiljø. 

 Mener, at lokalområdet fungerer i kraft af den 

synergi, der skabes ved at mennesker mødes på 

kryds og tværs lokalt, i fritids- og foreningsliv. 

 Skriver, at politikerne ikke ville vedtage forslaget 

hvis de forholdt sig til den eksisterende viden 

omkring velfungerende integration 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 Fritidscentre vil fjerne det 

nære miljø for klubbørn 
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Karina og Christian Leth Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Fremhæver, at de mindre fritidstilbud og 

daginstitutioner har en styrke i at kunne tilbyde 

noget intimt og nærværende til børn, som har 

behov for ro omkring sig, er sensitive eller har 

diagnoser. 

 Har selv en sensitiv dreng i et lille fritidshjem og er 

overbevist om, at var drengen startet i en 400 

børns fritidstilbud, så var han druknet, blevet 

overset og ladt alene og frustreret. 

 Mener, det er en fysisk og psykisk umulighed, at 

rumme så mange børn og give dem tryghed og 

nærvær som i de små institutioner. 

 Mener, der mangler perspektiver i forslaget i 

forhold til folkeskolereformen, der kan vise sig at 

slå fejl i løbet af de kommende år. 

 Opfordrer til, at fritidstilbuddene får en chance for 

selv at løse eftermiddagene og forvalte deres 

økonomi inden, der foretages så store indgreb. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Katrine Christensen Dumas Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Mener, det er vigtigt, at børnene kommer væk fra 

skolen og mærker, at fritiden starter. 

 Mener, Danmark nærmer sig det franske 

skolesystem, og peger ud fra egne erfaringer og 

OECD-vurderinger på, at resultatet her er stressede 

børn og udbrændte lærere. 

 Undrer sig over, at der er ønske om at smide noget 

godt væk for noget mindre godt og fremhæver, det 

må handle om penge og ikke børns velfærd. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Skolificering 

 Effektivisering/besparelse 

Kirstine Nilsson Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Opfordrer til, at politikerne ikke gør det endnu 

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene  

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 
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sværere og endnu mere uattraktivt at bruge 

folkeskolen i København. 

 Fremhæver, at hvis politikerne mener alle ordene 

om, at københavnere skal sende deres børn i 

folkeskolen, så skal det i stedet gøres mere 

attraktivt. 

 Opfordrer til, at der ikke laves store, upersonlige 

fritidshjem, og at der skal være visioner og laves 

børnepolitik ikke alene økonomipolitik. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Kirstine Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Henviser til foredrag af hjerneforsker Charlotte 

Ringmose, om hvad der forskningsmæssigt kan 

siges om børn og deres hjerner ift. læring og 

udvikling. 

 Fremhæver på denne baggrund tre elementer som 

børnene har brug for: 

- Overskuelige gruppestørrelse 

- En god normering, jo flere voksne pr. barn jo 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 

 2. høring 
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bedre 

- Uddannet pædagogisk personale 

 Mener ikke, at der tages højde for disse tre 

elementer med de tiltænkte fritidsinstitutioner, og 

at landets største kommune burde give 

valgmuligheder mellem store og små institutioner. 

 Opfordrer til, at børnene i deres fritidstilbud skal 

have ordentlige udearealer, kendte pædagogisk 

uddannede voksne og overskuelige børnegrupper. 

 Mener, at der skal være en 2. høring, og at der ikke 

skal laves besparelser på området. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Kristian Skovmand Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Uenig i, at der så kort inde i folkeskolereformen 

påbegyndes alle mulige tiltag for børns fritid. 

 Er som far til et inklusionsbarn bekymret over store 

institutioner, hvor børn med særlige behov vil få 

det svært. 

 Spørger, hvordan inklusionen vil bliver sikret, hvis 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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der laves fritidstilbud, som børn med særlige behov 

ikke kan bruge, og hvilket fritidstilbud vil der så 

blive givet til disse børn. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Kristina Andersen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Henviser til underskriftindsamling på nettet, med 

titlen ’Bevar de små fritidshjem’ og underteksten ’ 
Lad os stå sammen om at hjælpe politikerne til at 

bevare vores små fritidshjem’. 
 Der er pr. 11.2.2015 860 underskrivere 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Institutionsstørrelse 
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Lars Elvang Sørensen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

    

 Er forælder til en 6-årig dreng, der elsker sit 

fritidshjem, og hvis hjerte vil blive knust, hvis 

fritidshjemmet lukkes. 

 Mener, lukning vil være katastrofalt for drengen 

både socialt og indlæringsmæssigt. 

 Mener ikke, at der skal spares på børneområdet, og 

det må være muligt at spare andre steder end på 

børns vilkår. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Effektivisering/besparelse 

Line Jarvig Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

    

 Ingen kommentarer til den fysiske struktur. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Fremlægger, at udfordringen med at fastholde 

kompetent personale løses ved at lave flere 

delestillinger, hvor pædagoger er ansat på både 

skole og fritidstilbud med størstedelen af deres 

arbejdstimer på fritidstilbuddet.  

 Mener, at delestillinger skaber: 

- Sammenhængskraft for børnene, da de 

oplever de samme pædagoger i deres 

skole-tid og i deres fritidshjem-tid 

- Mulighed for fortsat at have 

pædagogstillinger med et timeantal, der 

sikrer, at det er muligt for pædagogerne at 

leve af deres arbejde 

- Pædagogstillinger, hvor pædagogerne 

fortsat har tid og overskud til også at 

arbejde med pædagogik i fritidstilbuddene. 

 

 Har erfaringer med pædagoger i skoledagen fra sin 

datters skole og skriver, at det er positivt for 

børnene med gennemgående personer, de kan 

henvende sig til både i skolen og på fritidshjemmet. 

 Opfordrer til, at så mange pædagoger som muligt 

ansættes i delestillinger mellem skole og 

fritidstilbud. 

Lisbeth Aaes Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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Alternativt forslag  x 

    

 Føler sig med to meget forskellige døtre forpligtet 

til at respondere på forslaget om store SFO’er i 
København.  

 Påpeger, at der nok er børn, der kan rumme de 

store grupper og trives, men at der også findes 

børn som ikke kan. 

 Mener, at en stor enhed skaber al for stor 

anonymitet for den enkelte, særligt dem, der ikke 

gør det store væsen ud af sig i forvejen. 

 Mener, at store enheder stiller endnu større krav til 

pædagogerne. 

 Frygter, at nærvær og sammenhørighed, der findes 

i de nuværende institutioner, vil gå tabt, og at ’det 
stille barn’ kan blive overset i mængden. 
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Louise Grassov Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

   

 Mener, forslaget udspringer af ønske om 

 Skolificering 

 Besparelse/effektivisering 

 Institutionsstørrelse 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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effektiviseringer, og er ikke enig i omlægning af 

fritidslivet til skolens rammer. 

 Har et barn, der elsker sit fritidshjem fordi der her 

gives et tydeligt skift fra læring til leg, en ny rolle, 

nye relationer væk fra skolen, diversitet og 

kammerater fra andre skoler, plads til basisbørn og 

børn med særlige udfordringer og voksne, som 

giver plads og lov, men kender børnenes navne og 

brænder for fritidslivet. 

 Vurderer ud fra de planer, der er kendskab til, at 

det vil betyde et meget kaotisk fritidsliv for hendes 

eget fritidshjemsbarn. 

 Mener tilbuddet bliver ringere end det, der er i dag. 

  

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mads Hald 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Kan ikke se fordele ved store institutioner, da 

børnene ikke har mulighed for nærvær, tryghed og 

voksenkontakt. 

 Skriver, at de voksne på fritidshjemmene tilbyder 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 
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børnene en voksenkontakt i øjenhøjde, som er 

noget andet end læreres og forældres opdragende 

og ledende part, og dette tages væk ved samling af 

børn i stordriftsinstitutioner. 

 Mener ikke, at det giver mening af have en 

decentraliseret leder, der ikke har føling med 

hverdagen, pædagogerne og børnene. 

 Opfordrer til, at strukturændringen genovervejes, 

og at der tænkes på børnene og ikke på 

økonomien. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Magnus Kaslov Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

   

 Har oplevet mange forældre kæmpe for plads i små 

institutioner, fordi de er bedre end store 

institutioner. 

 Mener, små institutioner sikrer, at det enkelte barn 

ses og høres.  

 Mener, at planerne for fremtidens fritidstilbud er 

en dårlig ide, der viser dårlig forståelse for 

 Institutionsstørrelse 
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børnenes behov og ødelægger indsatser fra 

pædagogisk personale og forældre på at gøre 

institutionslivet til et godt liv. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mandie Camara 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Har en søn, der til tider har brug for ekstra 

pædagogisk støtte og frygter, at den positive 

udvikling sønnen vil blive bremset af at skulle være 

i en stor institution uden nærværende voksne, der 

kan støtte. 

 Mener, at behovet for at bevare mindre 

institutioner er vitalt, så børn med særlige behov 

ikke udstødes af jævnaldrende. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Udsatte børn 

 Institutionsstørrelse 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

Marie Sanko Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at fritidshjemmene, især i de mindst 

ressourcestærke dele af kommunen, er det eneste 

stabile børnene har, når skolesystemet i øjeblikket 

undergår store forandringer. 

 Frygter, at pædagogerne vil miste deres gnist i de 

store institutioner. 

 Mener, at nærhed og nærvær forsvinder, når der er 

ca. 300 børn, som pædagogerne skal forholde sig 

til. 

 Spørger, hvordan personalet skal fastholdes, hvis 

vilkårene forringes, og om personalet har været 

inddraget i planerne for fritidstilbudsområdet 

 Synes, det lyder som om beslutningen allerede er 

truffet til trods for denne høringsrunde. 

 Har forståelse for, at der skal spares, men vil så 

gerne bede om en klar udmelding om, at det er en 

spareøvelse frem for, at det drejer sig om at gøre, 

’hvad der er bedst for børnene’. 
  

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Institutionernes sociale ansvar 

vil gå tabt 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Maria Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener ikke, det er til gavn for noget, og at der 

tages kvalitetstid fra børnene. 

 Mener, det er de færreste børn, der vil synes om at 

være stuvet sammen med 499 andre børn. 

 Mener ikke det er muligt for pædagogerne at finde 

kvalitetstid med børnene til at trøste, hygge og 

opdage vanskeligheder i hjemmet, omsorgssvigt, 

incest mv. 

 Har tre børn, hvoraf to er sensitive, og bliver 

ændringer gennemført som fremlagt, vil familien 

ikke benytte fritidstilbuddene mere. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 

 Arealer og fælles udnyttelse af 

lokaler 

 Effektivisering/besparelse 

Martin Macnaughton Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 
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Alternativt forslag  x 

 

 Er imod at samle små, nære fritidshjem til store 

institutioner. 

 Mener, at det for eksempelvis sensitive og 

diagnosticerede børn vil være direkte skadeligt at 

gå i store institutioner. 

 Mener, at resultatet er, at forældre må sige deres 

job op, gå ned i tid eller spørge sig selv om 

København er byen, hvor børnene skal vokse op.  

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mette Frobenius Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at udmeldingerne handler meget om 

økonomi ved lukning af små fritidshjem grundet 

kortere åbningstid og øgede omkostninger. 

 Spørger, om det er med i de bagvedliggende 

overvejelser, at det ikke er alt vedr. børn, der kan 

gøres op i tal. 

 Mener, at bygningsskifte gavner børnenes 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelser 
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indlæring og trivsel på den lange bane. 

 Mener, de små fritidshjem gør et stort og vigtigt 

stykke arbejde. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mette Bech Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, det er vigtigt i det daglige pædagogiske 

arbejde at give børnene et berigende 

fritidshjemsliv, og at det med 300-400 børn og 800 

forældre ikke vil være muligt, da personalet ikke 

kender navne eller kan give nærvær. 

 Har erfaringer fra arbejdet som pædagog i en 300 

børns institution, men er siden flyttet til en mindre 

institution med 80 børn. I den større institution var 

oplevelsen, at dagen gik med problemfyldt 

konflikthåndtering og manglende tid til det 

pædagogiske arbejde med børnene. Ift den mindre 

institution er oplevelsen, at der er til plads til at 

være nærværende voksen. 

 Opfordrer til, at politikerne tænker sig godt om og 

 Institutionsstørrelse 
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husker på, at der skal være plads til mangfoldighed. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  xx 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mette Kok Lokind Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til den fysiske struktur. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Peger på model 1 i tilknytning til klynger. 

 

 

Mia Schøndorff Hansen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Spørger, om der nu er gjort ordentlige overvejelser 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 Institutionsstørrelse 
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i forhold til den omstrukturering, der ønskes. 

 Har selv et børnehavebarn i superinstitution med 

flere hundrede andre børn, og mener, at det nok 

kan være smart at samle børn, da det giver flere 

ressourcer og midler til det enkelte barn, men 

spørger hvad med det enkelte barn som forsvinder 

i mængden. 

 Spørger, hvad med dem som bor i ydrekanten og 

har langt til ”super” fritidshjemmet, og som ikke 

kan få hverdagen til at fungere mere. 

 Har erfaringer fra barns institution om, at nærvær 

mangler, og personalet skifter i løbet af dagen, så 

forældre ikke kan få en overlevering om dagens 

forløb, når de henter, fordi personalet ikke har de 

fornødne ressourcer til at informere hinanden eller 

tid til at fordybe sig. 

 Vil søge andre pasningsmuligheder, hvis store 

fritidsinstitutioner er fremtiden  

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mia Nielsen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 

 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Er skræmt over at skulle sende fremtidige børn i 

stor institution. 

 Er bange for, at de børn, der har særlige behov, 

bliver glemt. 

 Vil passe fremtidige børn i eget hjem, hvis der ikke 

længere er mulighed for frit valg og plads til små 

fritidshjem. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Mia Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

   

 Kan ikke finde pædagogiske, faglige eller 

trivselsmæssige argumenter for at lukke de små 

fritidshjem. 

 Mener, at oplægget for Fremtidens Fritidstilbud er 

en spareøvelse. 

 Mener, at store fritidshjem er uoverskuelige for 

både børn, pædagoger og forældre. 

 Påpeger, at selv om store fritidshjem kan være 

effektive og billige i drift, så har det sin pris for 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 

 Effektivisering/besparelse 

 Institutionsstørrelse 

 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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både følsomme som stærke børn, at tilbringe tid i 

institutionerne, hvor de skal forholde sig til alt for 

mange børn og voksne. 

 Uenig i prioritering af midler, mener at der bruges 

for mange penge på ombygning i stedet for at 

benytte faciliteter som fungerer fint i dag. 

 Spørger, hvad der tænkes med udearealer, som jo 

ikke vokser i takt med et stigende antal børn. 

 Mener, det er en kortsigtet besparelse, og at 

forslaget rummer stor risiko for, at institutioner 

med personale, der føler sig fremmedgjort, og 

derved tager mindre ansvar, har mere sygefravær 

m.m. 

 Spørger, hvorfor folkeskolen og dens pasningstilbud 

ikke fredes i en årrække, så folkeskolereformen kan 

få tid til at falde på plads. 

 Opfordrer til, at forældrene får hjælp til, med god 

samvittighed, at kunne sende deres børn på 

fritidshjem, så der i fremtiden bliver endnu flere, 

der vælger folkeskolen frem for et privat tilbud. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Morten Beier Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 
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Enig  x 

Alternativt forslag  x 

   

 Er imod lukning af mindre institutioner. 

 Mener, at etableringen af større enheder vil skabe 

utryghed for alle især børnene. 

 Har med vilje valgt en mindre institution, hvor 

børnene kender hinanden, og det gør dem trygge 

og ansvarlige med meget lidt mobning. 

 Mener, at de voksne har større muligheder for at 

skabe tryghed for børnene, når de kender dem. 

 Mener, at forslaget går ud over børnene, og at det 

er forkert at der skal spares på trods af kommunens 

gode økonomi. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 

Nicoline Egebo Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

   

 Er 6. klasses elev med mere end 100 m. til klub, 

hvilket giver mulighed for frisk luft og et pusterum 

efter skole. 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 

 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Mener, at det med 500 børn et sted bliver svært for 

den voksne at få tid og ro til at snakke med et 

enkelt eller flere børn om deres problemer, og at 

der vil blive kø til de voksne, som knap nok kender 

børnenes navne. 

 Påpeger, at det er oplagt på en stor institution, at 

der vil komme konflikter mellem børnene, og det 

tager på de voksnes i forvejen meget korte tid. 

 Påpeger, at hvis man fx har haft et skænderi i 

skolen, kan man ikke tage et andet sted hen med 

nye omgivelser og nye mennesker og voksne, der 

kan hjælpe og forstå én. Så må man enten blive det 

samme sted, som den man har konflikten med, 

eller tage hjem. 

 Mener, at det sundhedsmæssigt er en dårlig ide at 

være i de samme lokaler dagen lang. Der vil også 

være en masse larm, som betyder hovedpine 

ligesom det vil være mere smitsomme omgivelser 

med mange børn samlet et sted. 

 Påpeger, at mange børn ikke kan lide toiletterne på 

skolerne fordi de er klamme, lugter eller måske kan 

gå i baglås, og spørger om disse børn så skal gå 

hjem på toilet. 

 Påpeger, at der vil være endnu flere børn, der 

bruger toiletterne på skolen, og hvis de flere børn 

skal være der i længere tid, kræver det flere 

toiletter og mere rengøring. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Niels Eriksen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 

 Mener ikke, at det er muligt at give gode svar på, 

hvad det fysiske endemål evt. bør være, fordi man 

ikke først vil diskutere fagligt pædagogisk indhold 

og ambitioner. 

 Mener, at der allerede er brugt meget energi på at 

søge at forstå og diskutere dette oplæg, men at det 

ikke fører til den helt store åbenbaring; tværtimod 

efterlades man ret hurtigt med en meget lang 

række spørgsmål og spekulation. 

 Mener, at man med færre og større enheder, der 

underlægges beskårede rammer, som 

kommuneforvaltningens embedsmænd har søsat, 

vil reducere mangfoldigheden og i højere grad 

resultere i "one-size-fits-all" løsninger og svar. 

 Håber, forvaltningen kan gentænke sagen og 

processen, så der bliver plads til både folkevalgte 

og borgere i udformningen af fremtidens 

børneverden. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Mener, at det måske giver klynge-organisation den 

bedste mulighed for at bevare flere forskelligartede 

institutioner således, at der findes frirum til os alle, 

samtidig med at man kan udvikle i nye retninger. 

 Organisering i klynger vil efter deres opfattelse 

være det bedste udgangspunkt for at kommunen 

sammen med institutionerne kan udvikle 

fritidsområdet i en forsvarlig retning lokalt, men 

dette vil kræve, at kommunen engagerer sig i dialog 

med de enkelte klynger og institutioner. 

 Mener, at klynge-organisation bestående af flere og 

gerne forskelligartede institutioner og matrikler kan 

gennem samarbejde effektivt støtte hinanden 

gensidigt både fagligt, administrativt, og 

økonomisk. 

Paul Mayer Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Fremlægger, at oplægget for ændringerne på 

fritidstilbudsområdet er utilstrækkeligt og 

mangelfuldt omkring konsekvenser for 

fritidsinstitutionernes service og kvalitetsmål. 

 Mener ikke, der kan tages stilling til 

strukturændringerne uden saglig fremlæggelse af 

konsekvenser for servicen. 

 Mener, at manglen på kvalitetsmål samt manglen 

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 
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på rationalisering og dokumentation for 

opnåeligheden af disse ift. en ønsket forandring 

gør, at ændringsforslag er et uacceptabelt politisk 

arbejde, ingen kan være trygge ved. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Pia Flintholm Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 

 Mener, at man bør genoverveje forslaget 

 Henviser til, at lektor ved Danmarks Pædagogiske 

Universitetsskole har forsket i om børn trives bedre 

i mindre institutioner. Denne undersøgelse er 

beskrevet i Information, der er vedhæftet dette 

høringssvar. 

 Bringer en række spørgsmål om, hvordan man 

sikrer inklusion og et godt tilbud til børn fra 

specialskoler og sårbare børn, samt undgår at 

pædagogernes administrationstid ikke øges, 

manglende kendskab til børnene, upersonlige 

relationer mellem børn og voksne, dårligere trivsel 

for børnene med forskellige behov og 

 Institutionsstørrelse 

 Udsatte børn 

 Manglende frit valg i 

fritidstilbuddene 



Afsender Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

74 

 

vanskeligheder, og at forældre til ressourcestærke 

børn forsvinder fra fritidshjemmene, fordi deres 

forældre finder alternative pasningsløsninger. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Rasmus Andersen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Opfordrer til at få de pædagogiske værdier, mål og 

metoder ordentligt på plads inden der 

gennemtrumfes ledelsesmæssige 

strukturændringer 

 Føler, at de er presset af skolereformen 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 

 

 

Rikke Rasmussen Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:      Institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Er pædagog, og kan ikke se sig selv i en kæmpe 

institution, da hun mener, det vil grænse til 

omsorgssvigt. 

 Spørger, hvordan 25-30 voksne hver dag skal kunne 

have fokus på det enkelte barn i et fritidshjem med 

300-400 børn 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Robert M. Walker Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Har erfaring som pædagogmedhjælper fra både et 

fritidshjem og en KKFO og påpeger, at det 

værdifulde fra fritidshjemmet forsvinder i en KKFO-

organisering. 

 Mener, at relationsarbejdet er ved at blive frataget 

det pædagogiske arbejde. 

 Fremhæver, at når rammerne er konstante og ens 

 Skolificering 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelse 
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flyder skole og fritidsliv sammen, og det bliver 

aldrig til ægte afslapning med et ægte arenaskifte. 

 Påpeger, at arenaskiftet er vigtigt og givende for 

børnene 

 Fremhæver fra fritidshjemserfaringerne, at der i 

overskuelige rammer, hvor alle kender alle og ved, 

hvor alle opholder sig, skabes en 

sammenhængskraft i arbejdet med trivslen for det 

enkelte barn som forældre og bedsteforældre også 

er del af ved aflevering og afhentning. 

 Henviser til, at fritidshjem er dyrere på grund af 

bedre normering og har et andet lovgrundlag end 

skolerne, men mener ikke at en besparelse er et 

godt argument, når det handler om et felt med 

bløde værdier, som er svære at måle. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Sara Lerche-Bachdal 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:     

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, strukturændringen er en dårlig idé. 

 Spørger, hvorfor alting skal samles og 

 Effektivisering/besparelse 
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effektiviseres, og mener ikke, at det ikke er til 

børnenes bedste. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Susanne Viuf Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Mener, at forslaget til en strukturændring stort set 

alene er begrundet i stordriftsfordelene for 

kommunen. 

 Selv om det begrundes med flere pædagoger og 

midler til de større enheder, så er det på 

bekostning af tryghed, nærhed og lokalkendskab. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Effektivisering/besparelse 

 Institutionsstørrelse 
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Tine Bak Cronwald Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Påpeger, at der i København er mange forskellige 

børn med forskellige behov. 

 Tilkendegiver, at børn ikke skal tilbydes 

institutioner af en størrelse, der er 

sammenlignelige med forhold, der gives til 

burhøns.  

 Har en præmatur søn, og er altid blevet rådet til at 

søge små og mindre institutioner, fordi sønnen har 

brug for struktur, voksenkontakt og faste 

holdepunkter. Med en fritidsinstitution pr. skole vil 

familien ikke kunne imødekomme systemets 

anbefalinger for sønnen. 

 Mener ikke, at der i store institutioner er rum og 

plads til børn med særlige behov, og at disse børn 

risikerer at blive sat i bås som oversensitive eller 

besværlige. 

 Påpeger, at der er en risiko for, at der skabes 

opdeling i A og B hold, da alternativet er valg af 

privatskole, og dette vil være forbeholdt forældre 

med et vist økonomisk overskud. 

 Påpeger, at det pædagogiske personale vil få 

ringere arbejdsvilkår, da de ikke kan få samme 

kontakt til børn og forældre som i små 

institutioner. 

 Opfordrer til, at strukturændringen genovervejes 

eller til, at der om ikke andet gives en mere 

 Arealer og fælles udnyttelse af 

lokaler 

 Udsatte børn 

 Institutionsstørrelse 

 Manglende frit valg i 

fritidstilbuddene  

 Manglende evidens/ 

manglende tryg fortælling 
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kvalificeret baggrund og argumentation for 

strukturændringen for fritidstilbuddene end 

økonomi, stordriftsfordele og fælles ledelses. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Tine Borake 

 

 

 

 

 

 

 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Mener, at børnene skal have mulighed for at slappe 

af, fordybe sig, og finde ro og nærvær, og det kan 

de små fritidshjem give 

 Mener, det er udtryk for politisk retorik, at påstå at 

man kan skabe kvalitet på en institution med 400-

500 børn med få kvadratmeter?  

 Opfordrer til at tilpasse rammerne til børnene og 

ikke omvendt. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
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 Ingen kommentarer til organisering  

Tine Munch Pedersen  

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

  

 Synes, at det virker som om, der skal spares penge i 

kommunen. 

 Opstiller følgende spørgsmål: 

- Ligger der beregninger på, hvad der evt kan 

spares? 

- Ligger der forudsigelser af, hvad det vil 

betyde for børns og forældres tilfredshed 

med deres fritidshjem?  

- Ligger der viden om, hvad store 

institutioner betyder for spredning af 

virussygdomme blandt børn og ansatte?  

- Er de pædagoger og ledere, der arbejder på 

institutionerne blevet hørt? 

 Kan ikke se, hvordan en kæmpe institution skal 

kunne skabe kendskab mellem børn, pædagoger og 

forældre 

 Mener, at der skal foretages grundige analyser og 

overvejelser, før der kommer nye forslag på 

området 

 Opfordrer til at droppe forslaget. Særligt på grund 

af den uro, der lige nu præger skoler og fritidshjem 

pga skolereformen. 

 Effektivisering 

 Institutionsstørrelse 

 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Ulrikke Moustgaard 

 

 

 

 

 

 

 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at de rammer, der stilles op for børnene, 

med mega institutioner, hvor hundredvis af børn 

skal være sammen, ikke er opskriften på en tryg og 

nær barndom, og slet ikke for børn, der har det 

svært med kæmpe skoler og enorme sociale 

sammenhænge. 

 Mener, at der vindes på den korte bane med 

centralisering og økonomitænkning, men ikke på 

den lange. 

 Opfordrer til, at der tænkes individer og ikke 

systemer, og opbevarer de små miljøer. 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Institutionsstørrelse 

 Effektivisering/besparelser 
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 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

Vigdis Petersen Høgagard Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at flere små enheder skaber muligheder for 

at bevarer det unikke, det hjemlige og roen 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 Institutionsstørrelse 

Mads A. Lorentzen 

 

 

 

 

 

 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Opfordrer til, at man ikke beslutter store 

fritidshjem, da han mener, at børn har bedst af små 

fritidshjem så de kan bygge forhold op til andre 

mennesker.  

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

 Institutionsstørrelse 
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Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ingen kommentarer til organiseringen. 

 

 


